



## International Humanitarian Alliance for Gaza Revival

The aggression against Gaza has continued for over 420 days, amidst international silence that has led to the destruction of the Gaza strip infrastructure and the targeting of all vital indicators. Civilians suffer acts of genocide, with every tool of violence being used against them, including direct targeting, mass killings, starvation, blocking humanitarian aid, and denying large segments of the population their basic rights to clean water, healthcare, and protection.

In this context, civil efforts have emerged as a lifeline for millions of affected civilians within Gaza. This places an additional responsibility on organizations to coordinate and unify their efforts to maximize their impact and contribute to improving the humanitarian situation in the Gaza Strip.

Amid this ongoing tragedy and driven by a humanitarian responsibility towards civilians in Gaza, the idea of the "International Alliance of NGOs Working for Gaza" is being launched. This initiative serves as a coordinated umbrella, aimed at bringing together and streamlining the collective efforts of civil society organizations from around the world during the emergency relief phase, the early recovery phase, and the reconstruction and development phase. Coordination and collective action are crucial to saving lives, optimizing resources, and ensuring complementarity among interventions in the face of the highly complex humanitarian landscape in Gaza.

This Alliance, launched as one of the key outcomes of the World Humanitarian Summit, with the participation of over 200 civil society agencies—spanning companies, unions, networks, and private sector entities from more than 40 countries—offers an avenue for sustained engagement beyond the summit. It represents a vital platform aimed at achieving a more efficient and effective humanitarian response through a participatory approach that includes donors and humanitarian actors committed to Gaza's relief efforts.

The Alliance's Approach to Coordination and Joining efforts, to achieve its objectives, the Alliance relies on three primary mechanisms:





## 1. Information and Data Management Unit

Managing information and data is a critical component of humanitarian response and disaster management. This involves collecting, analyzing, sharing, and utilizing data in a systematic and accountable manner to inform evidence-based action through a network of information providers within the Alliance.

Key objectives of this unit include:

- Identifying Priorities: Assessing immediate needs and determining the most affected groups.
- Addressing Resource Gaps: Monitoring gaps in resources and services to prioritize aid allocation and maximize the use of available resources.
- Designing Effective Responses: Developing systematic and coordinated plans for interventions and enhancing collaboration among participating organizations.

This mechanism ensures informed decision-making, adoption of best practices, and the delivery of effective humanitarian assistance to affected populations. By avoiding duplication, minimizing waste, and addressing gaps, the unit provides a comprehensive and shared perspective. Data is collectively analyzed and presented in both visual and written formats to amplify the impact of humanitarian interventions.

## 2. Sectoral Working Groups

These groups serve as a coordination mechanism among humanitarian organizations active in the response. They organize efforts in key sectors such as water, health, food security, and education, among others.

- Objective: To enhance the efficiency and effectiveness of humanitarian response, prevent duplication of services, and ensure the timely and appropriate delivery of assistance to affected populations.

## 3. Advisory Teams





These teams consist of experts in various humanitarian sectors, including shelter, food security, education, agriculture, and more. They work collaboratively to:

- Develop immediate solutions for current challenges during the emergency response phase.
- Formulate sustainable strategies for the early recovery and stabilization phase.

### Call to Join the Alliance

We invite all humanitarian organizations from around the globe to join the International Alliance of NGOs Working for Gaza.

### Join the Alliance:

Do not hesitate to take this vital step. To sign up and participate in the Alliance's efforts, please scan the QR code or visit the provided link to complete the registration process.



[Direct Link](#)





## التحالف الإنساني الدولي لإنعاش غزة

يستمر العدوان على غزة لأكثر من 420 يوماً، وسط صمت دولي أدى إلى تدمير البنية التحتية في القطاع واستهداف جميع المؤشرات الحيوية. يتعرض المدنيون لإبادة جماعية، حيث تُستخدم كل أدوات القتل ضدّهم، من الاستهداف المباشر والقتل الجماعي إلى التجويع ومنع وصول المساعدات الإنسانية. وحرمان فئات واسعة من حقوقهم الأساسية في الحصول على المياه النظيفة والرعاية الصحية والحماية.

وضمن هذا السياق، برزت أهمية الجهود المدنية التي بقيت شريان الحياة لملايين المدنيين المتضررين داخل غزة، مما يلقي بمسؤولية إضافية على عاتق المؤسسات والمنظمات العاملة في العمل على تنسيق وتضافر جهودها لتعزيز الأثر والمساهمة في تحسين الوضع الإنساني في قطاع غزة.

وفي ظل استمرار هذه المأساة، وانطلاقاً من المسؤولية الإنسانية تجاه المدنيين في قطاع غزة تأتي فكرة إطلاق "التحالف الإنساني الدولي لإنعاش غزة" باعتباره مظلة تنسيقية تهدف إلى جمع وتنسيق الجهود المشتركة لمنظمات المجتمع المدني من مختلف أنحاء العالم، وذلك في مرحلة الإغاثة الطارئة ابتداءً ومرحلة التعافي المبكر ودعم الاستقرار لما للتنسيق والعمل المشترك من أهمية محورية للحفاظ على الأرواح وترشيد الموارد والتكامل ما بين الجهود المبذولة في ظل التحديات البالغة التعقيد للمشهد الإنساني في قطاع غزة.

التحالف الذي يتم إطلاقه كأحد مخرجات القمة الإنسانية العالمية بحضور أكثر من 200 وكالة مجتمع مدني بين شركات ونقابات وتجمعات وشبكات ومنشآت قطاع خاص من أكثر من 40 دولة يفتح أفقاً لاستمرار العمل ما بعد انتهاء القمة ومجالاً لتجسيد مشاريعها المنشودة لقطاع غزة، ويعتبر هذا التحالف بمثابة منصة حيوية يسعى لتحقيق استجابة إنسانية أكثر كفاءة وفعالية عبر نهج تشاركي يضم في عضويته المؤسسات المانحة والمساهمة في العمل الإنساني من أجل إغاثة قطاع غزة.





يعتمد التحالف في تحقيق أهدافه في التنسيق والعمل المشترك على ثلاثة آليات أساسية هي:

#### - وحدة إدارة المعلومات والبيانات:

تعد إدارة البيانات والمعلومات عنصراً حاسماً في الاستجابة الإنسانية وإدارة الكوارث. فهي عملية تهدف إلى جمع البيانات والمعلومات وتحليلها ومشاركتها واستخدامها لتمكين اتخاذ إجراءات مسندة بالبيانات بطريقة منسقة ومنتظمة ومسؤولة وذلك عبر شبكة من مزودي المعلومات ضمن أعضاء التحالف.

تهدف الوحدة إلى:

- تحديد الأولويات عبر تشخيص الاحتياجات الفورية وتحديد الفئات الأكثر تضرراً
  - رصد الفجوات في الموارد والخدمات للتعرف على أولويات تخصيص المساعدات وتحقيق أقصى استفادة من الموارد المتاحة
  - تصميم استجابة فعالة عبر تخطيط منهجي ومشارك لتدخلات وتعزيز التكامل بين مختلف المنظمات المشاركة
- تعتبر هذه المرحلة ضرورية لضمان اتخاذ قرارات مستنيرة، تسهم في تبني أفضل الممارسات وتقديم دعم إنساني فعال للأشخاص المتضررين، من خلال تجنب التكرار والهدر، وسد الفجوات، وتوفير رؤية شاملة ومشاركة، حيث تُجمع البيانات، تُحلل بشكل جماعي وتُقدم لأعضاء التحالف بصور مرئية ومكتوبة تعزز أثر التدخلات الإنسانية.

#### - مجموعات العمل القطاعية:

هي آلية تنسيق بين المنظمات الإنسانية الفاعلة في الاستجابة الإنسانية، تنظم عمل الجهات الإنسانية في قطاعات أساسية مثل المياه، الصحة، والأمن الغذائي والتعليم وغيرها. الهدف منها تحسين كفاءة وفعالية الاستجابة، وتجنب تكرار الخدمات المقدمة، وضمان تلبية احتياجات الأشخاص المتضررين في الوقت المناسب وبطريقة مناسبة.





## - الفرق الاستشارية:

تضم فرقاً من الخبراء في مختلف قطاعات العمل الإنساني كالإيواء، الغذاء، التعليم، والزراعة وغيرها، يعملون بشكل مشترك ومنسق بهدف تطوير حلول للمشاكل الراهنة خلال مرحلة الاستجابة الطارئة، وحلول مستدامة لمرحلة التعافي المبكر والاستقرار.

## دعوة للانضمام:

ندعو جميع المنظمات الإنسانية من مختلف أنحاء العالم للانضمام إلى التحالف الدولي لمنظمات المجتمع المدني العاملة من أجل غزة من خلال الاختيار من بين الوحدات الثلاث المقترحة أعلاه على أن تحدد المهمات وتوزع الأدوار بشكل أكثر تفصيلاً في وقت لاحق وذلك بعد تشكيل التحالف وانضمام جميع الأعضاء المحتملين.

## دعوة للتوقيع على الانضمام إلى التحالف:

لا ترددوا في اتخاذ هذه الخطوة المهمة، لتوقيع الانضمام والمشاركة في جهود التحالف، يرجى مسح Qr code زيارة رابط التوقيع.



[الرابط المباشر](#)

